
Fenntarthatósági témahét 

 

“A fenntartható fejlődés a béke magva.”  

(Dr. Wangari Maathai, Nobel-békedíjas.) 

 

A környezet védelme és a fenntarthatóság érdekében iskolánk már több éve 
rendszeresen csatlakozik a Fenntarthatósági témahéthez. 
 
Idén kiemelt fontosságot tulajdonítottunk a vízzel kapcsolatos gondolatok, 
problémák, teendők megbeszélésének, kiváltképp annak, hogy miképp 
gazdálkodunk, gazdálkodjunk a Földön meglévő vízkészleteinkkel, hogyan óvjuk, 
hasznosítjuk és hasznosítsuk vizeinket. Szintén kiemelt téma volt a fenntartható 
városok és közösségek fogalmának mélyítése.  
 
Alsós tanulóink közül a legkisebbek mesét hallgattak és beszélgettek a fenntartható 
városról, megismerkedtek az E-ON Energiakaland elnevezésű oktatóprogrammal. A 
nagyobbacskák részt vettek a Tóvarázsló című interaktív csoportfoglalkozáson, 
melyet Dr. Boromisza Zsombor, a Szent István Egyetem Tájvédelmi és 
Tájrehabilitációs Tanszékének tájvédelmi és élővilágvédelmi szakértője tartott. A 
gyerekek meghallgatták a Mikor mosolyognak a tavak címmel szervezett interaktív 
előadást. Mind a Tóvarázsló, mind pedig a Mikor mosolyognak a tavak elnevezésű 
programon azt tapasztalták meg a gyerekek, hogy egy szennyezett tavat hogyan 
éleszthetünk fel természetes növények és meghatározott állatfajok 
visszatelepítésével. Az alsósok közül a legnagyobbak csoportmunkában tabletek 
segítségével fenntartható várost hoztak létre, valamint az anyagköltség 
figyelembevételével megépítettek egy környezetbarát, energiahatékony iskolát az 
Energiakaland oktatóprogrammal. Egy előadásra is eljutottak, amely témája a 
globális vízhiány, a víztakarékosság és a vízvédelem volt.  
 
Nagyon lelkesen vettek rész a gyerekek minden programon, és többször is 
elmondták, hogy tetszettek nekik a foglalkozások. Úgy tűnik, hogy ők maguk is 
igénylik, hogy ezekről a létfontosságú témákról ne csak tanórai keretek között 
beszélgethessenek. Elmondták tapasztalataikat, megfogalmazták aggályaikat, 
feltették kérdéseiket. Számukra nagyon hasznos volt a témahét. 
 
A felső tagozatosok is kiemelten foglalkoztak a vízzel, amit tantárgyakra bontva 
korosztályonként valósítottak meg. Ellátogatott hozzájuk az OLD BLUE Kft vezetője, 
aki gyakorlatban mutatta meg a gyerekeknek, hogy amit újrahasználnak, azt nem kell 
ismét megtermelni, csak átalakítani. Így is hozzájárulhatunk környezetünk 
védelméhez. 
A témahét minden egyes programja azt a célt szolgálta, hogy a gyermekek figyelmét 
felhívjuk az élhető és fenntartható környezet megóvására és megtartására. 
 
          Molnár Rózsa 
 
 
 



A fenntarthatósági témahétről Máhr Menta 4. a osztályos tanuló írt: 
 
A fenntarthatósági témahét keretében a negyedikesek egy tabletes órán vehetett 
részt Rózsa nénivel a könyvtárban. 

Amikor megkaptuk a tableteket, azt kellett beírnunk, hogy Energiakaland. Egy 
fenntartható várost, majd egy új, energiatakarékos iskolát kellett megterveznünk. 
Négymillió energonunk volt erre a célra. A legjobb hatékonyságúnak az A osztály 
számított volna, de a mi csapatunknak csak a C osztályt sikerült elérnie. Volt viszont 
olyan csapat, akinek a B is összejött! 

Nekem nagyon tetszett ez a feladat, és otthon azóta is használom ezt az oldalt. 

 

A víz világnapján megtekintett előadás a 4. a osztályt késztette arra, hogy ezt 
pár mondatban le is írja. 
 
A víz világnapja a Bajzában 

„Víz mindenkinek!” 

A fenntarthatósági témahét keretében, március 22-én, a víz világnapján Rózsa néni 
előadásán vettünk részt.  

Az előadás rengeteg érdekességet, sok-sok új információt, elgondolkodni való 
ismeretet tartalmazott, például a csöpögő csappal egy nap 75 liter vizet pazarlunk, 
Fokvárosban tavaly a kialakult vízhiány miatt napi 50 liter/főre korlátozták a tiszta víz 
használatát, a Föld ivóvízkészlete mindössze 3 százaléka az édesvíz készletnek, az 
ivóvíz lassan drágább lesz, mint az arany, egy csésze kávé előállításához 75 liter víz 
szükséges. Ha továbbra is így pazaroljuk a vizet, kb. 20 év múlva komoly vízhiánnyal 
fog küzdeni az emberiség. 

A víz világnapján megtudtuk, meg kell tanulnunk megbecsülni a vizet! Tanulságos 
volt ez a program!  

Végül a 4. b osztályosok osztották meg gondolataikat a fenntarthatósági 
témahétről. 
Én azt tudtam meg a fenntarthatóságról, hogy takarékoskodni kellene a vízzel, mert 
nem mindenkinek adatik meg, hogy reggel, este zuhanyozzon, nyáron a nagy 
melegben megnyissa a csapot és már töltheti is tele a poharát finom vízzel. Sok 
országban már most takarékoskodni kell a vízzel. 
Mindezek felett a víznek emberfeletti ereje is tud lenni, meg kell becsülni! Meg kell 
látnunk a víz szépségét! Azt hisszük, hogy bemegyünk a boltba és már vehetjük is le 
a polcról az ásványvizet, ez milyen egyszerű. De ez így nem fog sokáig menni! A 
vizet akkor becsüljük meg majd igazán, ha már nem lesz. Ne várjuk ezt meg! 
 
Nagyon meglepett, hogy ilyen nagy vízhiány van a Földön! Főleg az, ami 
Fokvárosban történt, hogy több hónapig nagyon kevés volt a vizük. Messze kellett 
menniük, hogy egy kis vízhez jussanak. Borzasztó lehet. Mi örüljünk, hogy ilyen jó 
helyzetben vagyunk. Ijesztő volt azt hallgatni, hogy egyre kevesebb lesz az ivóvíz, ha 
nem vigyázunk rá. 
 



Tetszett az előadás és utána a beszélgetés. Sok új dolgot tudtunk meg, pl. spórolni 
kell a vízzel, árammal. Jók voltak a vízspórolással kapcsolatos videók.  
 
Engem a kisfilmek és Rózsa néni előadása nagyon elgondolkoztatott, hogy tényleg 
nem szabad pazarolni a vizet, oda kell figyelni a kicsit csöpögő csapra is. Érdekes 
példák voltak arra, hogy mennyi vizet használunk fel egy-egy tevékenységünkhöz, 
egy-egy termék előállításához. Lehet, hogy 20 év múlva nem lesz sok vizünk, ha 
nem figyelünk jobban? 
 
A mosdóban valaki nem zárta el a csapot, én észrevettem és elzártam rögtön. Nem 
fogom pocsékolni a vizet ezentúl! Odafigyelek erre! Becsüljük meg a vizünket!  
Otthon szóltam anyának, csak akkor indítsa a mosógépet, ha tele van. 
 
Én nagyon fogok vigyázni a vízre ezentúl!! Ti is nagyon vigyázzatok rá! 
 



 

 


